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Lamačan 4
Zábava bola uspokojivá, vstupné s občerstve-
ním a večerou naozaj za symbolickú cenu. Po-
čas zábavy hostia dostali od predsedníčky kul-
túrnej komisie M. Janyškovej milé darčeky  
a časopisy Slovenka a Star od vydavateľstva Star 
Production. V rámci programu vystúpil mla-
dý tanečný pár a predviedol nám krásne spo-
ločenské tance. Hudobná produkcia bola skôr 
zameraná na jemnejšie melódie, niektorým sa 
páčili, iní boli aj trochu nespokojní. Chceli sme 
skôr veselú zábavu, tak ako to na fašiangový ve-
čer prináleží. Niektorí z nás mali aj fašiangové 
doplnky – škrabošky, rôzne farebné parochne 
a klobúčiky. O polnoci bolo žrebovanie tombo-
ly – ceny väčšinou venovali sponzori z Lamača, 
poslanci za Smer a aj starosta Peter Šramko pri-

niesol tesne pred polnocou a venoval do tom-
boly mimoriadnu cenu. Pod nepríjemný záži-
tok z večera sa podpísalo to, že počas zábavy 
až do jednej hodiny po polnoci (!) boli prítom-
né dve maloleté dievčatká, síce v spoločnos-
ti rodičov, ale v  tom čase mali už dávno spať.  
V miestnosti sa zabávali dospelí ľudia, popíja-
lo sa, ale aj fajčilo, deti tam, skrátka, nemali byť. 

Naše poďakovanie patrí usporiadateľom fa-
šiangovej zábavy, kultúrnej komisii pri MZ Ba-
-Lamač a štyrom poslancom za politickú stra-
nu SMER, ktorí počas večera prichádzali k na-
šim stolom sa porozprávať. Poďakovať sa mu-
sím aj vedeniu reštaurácie a obsluhujúcemu 
personálu. Verím, že o rok sa opäť stretneme, 
nielen ,,stará partia“, a dobre sa zabavíme. 

Alena Kotrabová,
Heyrovského ul.

Ďakujeme sponzorom fašiangovej zábavy:
Star Production, L. Mišovič - Predajňa Čviro,  
F. Ovádek, A. Kotrabová - Ako čisto, M. Staš-
ková - Soľná jaskyňa, A. Bernátová, P. Šramko,  
A. Mrázová, B. Veselá, D. Marchalínová, M. Lip-
táková - Kováčová, M. Janyšková, A. Marková, 
R. Olekšák.

Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 20. 4. 2011, mimoriadne zasadnutie zastupiteľstva 7. 4. a zasadnutie miestneho zastupiteľstva 5. 5. 2011.

Rozhovor s poslancom

Keď starosta  
oddychuje,  
ja nemôžem

Hovoríme s  JUDr. Petrom Gromom,  
vicestarostom MZ Bratislava-Lamač 

a  predsedom komisie výstavby, územné-
ho rozvoja a regionálnej politiky.

Stali ste sa vicestarostom Lamača na na-
sledujúce štyri roky. Čo vlastne táto pozí-
cia vyjadruje a potrebuje ju aj Lamač?

Zástupca starostu (vicestarosta) je, dá sa po-
vedať, len náhradný orgán pre prípad ne-
prítomnosti starostu, alebo pre prípad zá-
niku mandátu starostu. V  podstate po celý 
čas pôsobí ako radový poslanec a len v čase, 
keď starosta čerpá napríklad dovolenku, tak 
ho vicestarosta krátkodobo zastupuje, aby 
obec plnila všetky svoje zákonné funkcie. 
V takýchto prípadoch je mojím záujmom pl-
nohodnotne zastúpiť starostu tak, aby nikto 
nemohol povedať, že sa niečo neriešilo včas, 
alebo vôbec. Stručne, keď oddychuje pán 
starosta Šramko, ja nemôžem. Zákon „myslí“ 
aj na prípady, keď by starosta trucoval. Keď 
starosta odmietne zvolať miestne zastupiteľ-
stvo, keď nedá hlasovať o jeho programe, či 
neudelí slovo poslancovi, ktorý o to požiadal, 
príslušné práva na zvolanie a vedenie zastu-
piteľstva prechádzajú na vicestarostu. V  La-
mači sa nám to zatiaľ nestalo. Väčšie nároky 
na vicestarostu by si vyžiadala situácia záni-
ku starostovho mandátu – napríklad, ak by 
sa starosta vzdal funkcie, alebo ak by sa sta-
li veci, ktoré si neprajeme, ale život ich pred-
sa len prináša. Ak by sa to stalo, predseda NR 
SR síce vyhlási nové voľby, ale než k nim dôj-
de, mestská časť nesmie zostať bez štatutára, 
pretože to môže trvať mnoho mesiacov. Vte-
dy plní vicestarosta prakticky všetky funkcie 
starostu až do času, než zloží sľub novozvo-
lený starosta.

Zároveň ste aj predseda komisie výstav-
by, územného rozvoja a regionálnej poli-
tiky. Čo by sa v  tejto oblasti malo urobiť 
čo najskôr v Lamači?

Máme úlohy malé aj veľké, také, ktoré sú 
v našej kompetencii, i  také, pri ktorých sme 
my sami len prosebníci či spoluorganizáto-
ri. Stále nás pália nedoriešené stavebné zále-
žitosti okolo budovy Satelitu, neskolaudova-

Fašiangovali staršie i mladšie ročníky

Fašiangová zábava sa v Lamači uskutočnila v posledný fašiangový víkend, v príjemnom 
prostredí lamačskej reštaurácie (bývalý Hubert). Opäť sme sa stretli ,,stará partia” – 

občania, priatelia ,,starého” i ,,nového” Lamača, prišlo nás cca 70 fašiangových hostí.

pokračovanie na 2. strane

Manželia Lipták-Kováčovci zo Studenohorskej ulice.

Zatancovali si aj manželia Pogányovci.

Nálada bola výborná...
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né „dvojičky“. Aktuálny stav sa nepáči ani ob-
čanom, ani samospráve. Žiaľ, riešenia závisia 
nielen od nás, ale aj od vôle a možností vlast-
níkov či iných orgánov. Tu môžeme pomôcť 
odstraňovaním prekážok zo strany samo-
správy a  môžeme sa pokúšať o  koordináciu 
zainteresovaných subjektov tak, aby sme sa 
raz o týchto kauzách dozvedali už len z kro-
niky. Cítim, že novou témou pre stavebnú ko-
misiu sa môže stať tiež známy problém la-
mačského futbalu, pretože pri analýze súčas-
ného stavu prichádzame na to, že bude po-
trebné riešiť i  vzťahy okolo  doposiaľ nesko-
laudovaných stavieb.
Máme informácie, že na úrovni Bratislavy sa 
vykonáva audit stavu cyklotrás a ich možné-
ho rozvoja. Tu nepôjde o okamžité efekty, ale 
nemali by sme stáť bokom. Je to príležitosť 
pripomenúť naše záujmy a zaradiť sa do pro-
jektov, ktoré sú odsúdené na celomestskú 
koordináciu a financovanie zo zdrojov mimo 
nášho rozpočtu.
Ale objavujú sa i projekty, ktoré by sa dali rea- 
lizovať skôr. Dlhší čas nás trápi stav a obme-
dzené možnosti využitia sály v  budove Ki-
na Lamač. Od Lamačanov máme ponuky 
nielen na podanie pomocnej ruky pri tvor-
be projektovej dokumentácie, ale aj na po-
moc pri vypracúvaní žiadostí o  poskytnutie 
nenávratného finančného príspevku, kto-
rý by sme veľmi potrebovali, pretože zásad-
ná rekonštrukcia je inak celkom mimo finanč-
ných možností lamačského rozpočtu. Skúsi-
me, uvidíme.

Významnou kapitolou bude spracúvanie 
územných plánov zón, obzvlášť v  citlivej 
oblasti Malokarpatského námestia, o kto-
ré obyvateľstvo prejavilo veľký záujem. 

Pravdepodobne sa budeme musieť držať pri 
zemi, lebo spoločenská objednávka smeruje 
k obmedzenému využitiu komerčných rieše-
ní, čo znamená, že riešenia sa budú musieť 
spoliehať viac na naše sily a možnosti. Mož-
no práve v rámci riešenia stavu Malokarpat-
ského námestia by sme mali zlepšiť aj stav 
objektu Domu služieb, ktorý to naozaj po-
trebuje ako soľ. A  napokon tu máme tému 
stavebného úradu. Mnohí obyvatelia už avi-
zovali svoju nespokojnosť s  organizačným 
riešením, v  rámci ktorého máme úradov-
ňu v Devínskej Novej Vsi. Zatiaľ sa to síce ja-
ví ako lacnejšie riešenie, ale kritérium finan-
cií tu nemôžeme brať do úvahy ako jediné 
a  rozhodujúce. Stálo by možno za to urobiť 
si prieskum verejnej mienky, porovnať nákla-
dy spoločného či samostatného stavebného 
úradu a potom zvážiť, či nevyjsť v ústrety ľu-
ďom. Obec s vyše 7 000 obyvateľmi s vlast-
ným stavebným úradom by určite nebola vý-
nimkou.
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Informácie zo zasadnutia 
Miestneho zastupiteľstva 
Bratislava-Lamač  
17. marca 2011

Na marcovom rokovaní Miestneho 
zastupiteľstva BA-Lamač zástup-

ca mestskej polície V. Stanko informo-
val o situačnej správe za január, požiadal 
však o strpenie obyvateľov, ako aj poslan-
cov našej mestskej časti, keďže ešte ne-
máme nových okrskárov pre našu mest-
skú časť. 

Zároveň povedal, že situácia v  apríli bude 
o čosi komplikovanejšia v súvislosti s posilne-
ním hliadok mestskej polície počas konania 
MS v hokeji po celej Bratislave. Poslanci zobra-
li na vedomie materiál miestnej kontrolórky  
V. Stankovej o rozdelení dávok sociálne slab-
ším občanom v roku 2010, zároveň si vypočuli 
aj správu o použití finančných dotácií pre jed-
notlivé organizácie a občianske združenia. 
Poslanci napriek rozpočtovému provizóriu 
schválili kultúrne a športové akcie na mesiace 
apríl až jún. Niektorí poslanci vyjadrili názor, 
že pri organizovaní spoločenských akcií v La-
mači by bolo dobré ich koordinovať aj s  ob-
čianskym združením Lamačania, ktoré tiež 
pripravuje pre občanov Lamača rôzne podu-
jatia.
Poslanci mali predložiť svoje volebné priority 
na roky 2011-14, napriek stretnutiu zástupcov 
oboch volebných klubov, tento materiál pred-
ložený nebol, stane sa tak na budúcom roko-
vaní MZ.
Vicestarosta P. Grom informoval o  rokovaní 
zástupcov Futbalového klubu Lamač so zá-
stupcami miestneho úradu o  situácii vo fut-
balovom klube, avšak informácia bola nedo-
stačujúca a  poslanci preto požiadali zástup-
cov FK Lamač predvolať na najbližšie rokova-
nie MZ.
Poslanci dostali aj informáciu o priebežne pl-
nených uzneseniach k  10. marcu 2011, pred-
nostka G. Šedová uviedla, že informácie o fi-
nančnej situácii mestskej časti budú čoskoro 
uverejnené na internete spätne od decembra 
2010.
Miestny úrad predložil informáciu o  finanč-
nom hospodárení mestskej časti, avšak posla-
nec R. Olekšák považoval predložený mate- 
riál za nedostačujúci, hlavne v súvislosti s ne-
pripraveným rozpočtom našej mestskej čas-
ti na rok 2011. Návrh organizačnej štruktúry 
Mestskej časti BA-Lamač navrhli poslanci pre-
rokovať na najbližšom zasadnutí MZ.
Poslanec R. Olekšák informoval aj o  novom 
prerozdelení podielových daní pre mestské 
časti, ktoré schválilo mestské zastupiteľstvo  
3. marca 2011 a naša mestská časť dostala ko-
eficient. 1,38.
V  bode rôzne sa venovali poslanci viacerým 
otázkam, ktoré trápia našu mestskú časť. Slo-
vo dostali aj prítomní obyvatelia Lamača, kto-
rí vystúpili so svojimi príspevkami, otázkami  
a pripomienkami. 
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Mesto už schválilo  
podielové dane

Mestské zastupiteľstvo na svojom rokova-
ní 3. marca 2011 schválilo percentuálne 

podiely mestských častí a určilo aj výšku prí-
spevku malým MČ podľa čl. 91 Štatútu hlav-
ného mesta Bratislava. Podľa akého kľúča sa 
tieto dane rozdeľujú, sme sa opýtali mestskej 
poslankyne za Lamač Júlie Ondrišovej.
Percentuálne podiely mestských častí sú ur-
čené štatútom hl. mesta Bratislava na základe 
kritérií výpočtu podľa nariadenia vlády SR. Tý-
mito kritériami sú: počet obyvateľov s trvalým 
pobytom na území mestskej časti, nadmor-
ská výška, počet žiakov zapísaných do základ-
ných škôl, počet obyvateľov nad 62 rokov, vý-
nos dane z nehnuteľnosti.
K týmto kritériám sa pripočítava aj príspevok 
veľkých mestských častí,  a to Starého Mesta, 
Ružinova, Nového Mesta a Petržalky a preroz-
delí sa rovným dielom medzi sedem malých 
mestských častí - Lamač, Záhorskú Bystricu, 
Devín, Vajnory, Čunovo, Rusovce a  Jarovce. 
Na výške tohto podielu sa dohodli starostovia 
mestských častí a ten podľa štatútu hl. mesta 
Bratislava nemôže byť nižší ako 3 % všetkých 
prostriedkov získaných v danom roku z dane 
z príjmov fyzických osôb a dane z nehnuteľ-
nosti. Výška príspevku pre našu mestskú časť 
Lamač bola stanovená podobne ako minulý  
rok vo výške 3,29 % celkovej sumy.
Ako je to s finančnou situáciou hlavného 
mesta Bratislava?  
Finančná situácia v meste je veľmi náročná  
a nepriaznivá. Ako informoval primátor mesta 
M. Ftáčnik na základe vyžiadania poslancov 
SDKÚ-DS, KDH a SAS, v roku 2011 musí mesto 
splácať záväzky a dlhy zazmluvnené v roku 
2010, ide najmä o investície, práce a dodávky, 
ktoré sa realizovali v roku 2010 a zostali mes-
tu, mestským organizáciám, spoločnostiam  
s majetkovou účasťou mesta, ďalej ide aj o ne-
uhradené faktúry a dodávky, ktoré sa v roku 
2010 len zazmluvili.
Aké budú investície do našej mestskej čas-
ti, dočkáme sa konečne svetelnej križovat-
ky Vrančovičova  - Hodonínska?
Aj keď rozpočet ešte nie je schválený (Lama-
čan išiel do tlače pred rokovaním mestského 
zastupiteľstva pozn. red.), už teraz vieme, že 
táto, ani žiadna iná svetelná križovatka do ma-
lých mestských častí naplánovaná na rok 2011, 
žiaľ, nie je.  Všetko to, samozrejme, súvisí s fi-
nančnou situáciou, v ktorej sa mesto Bratisla-
va momentálne nachádza.            kl

Poďakovanie 

Ďakujeme všetkým občanom Lamača, 
ktorí sa pričinili o skrášlenie Lamača for-

mou jarného upratovania obce 26. 3. 2011. 
Osobitne srdečne ďakujeme členom občianske-
ho združenia Lamačania, ktorí výrazne skultúrnili 
napríklad oblasť vchodu na cintorín a naplnili  vy-
zbieranými  odpadkami z okolia cintorína  obrov-
ský   kontajner. Pani Mária Reháková všetkým iš-
la osobným príkladom. Patrí im všetkým  za to na-
ša úcta. Starosta zorganizoval odvoz biologické-
ho odpadu nákladným autom a Lamač výrazným 
spôsobom opeknel.          D. Valentovič

pokračovanie z 1. strany
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Hrali ste sa, keď ste boli malá na pani učiteľ-
ku a chodili ste radi do školy?
Áno, a veľmi často. Už ako tretiačka – u kama-
rátky sme si často urobili jednu triedu, lavice aj 
s operadlami sme poskladali z domina a žiakmi 
boli pešiaci zo šachu. Ja som sa v škole učila vý-
borne, preto som bola pani učiteľka, kamarát-
ka bola riaditeľka a chodila mi na hospitácie. Do 
školy som chodila veľmi rada, bola som pred-
sedníčka triedy, písala som kroniku, školu som 
reprezentovala v recitácii, športe, tešila som sa 
na basketbalový krúžok, v zime na ľadovú plo-
chu na „školáku“.

Podľa čoho ste, ako dieťa určovali, ktorý uči-
teľ je dobrý a ktorý nie?
Podľa toho, či bol spravodlivý, či sa občas s na-
mi, deťmi, normálne pobavil a zasmial. A neskôr, 
samozrejme, sa pridalo i to, či vedel dobre a za-
ujímavo vysvetliť učivo.

Čo  ste na učiteľoch obdivovali? Páčilo sa 
vám ako sa správajú a obliekajú?
Mala som šťastie, že všetci učitelia, ktorí ma uči-
li, boli milí. Boli pre nás osobnosti, mali sme 
pred nimi rešpekt. Nepamätám si, že by sme 
nejako obzvlášť hodnotili ich oblečenie, ale 
často sme parodovali ich správanie, zlozvyky  
či spôsoby. Prvým vzorom mi bola pani učiteľka, 
ktorá ma učila hudobnú výchovu, a vďaka kto-
rej som sa začala venovať spievaniu. Obdivovala 
som ju, že pozná toľko krásnych ľudových pies-
ní. A ešte aj preto, že ako jediná sa nebála učiť pl-
nú triedu problematických detí z detského do-
mova z Krásnej Hôrky – mala ich 25 a zvládla ich.

Keď ste sa rozhodovali pre povolanie učiteľ-
ky, viedla vás len láska k drobcom či aj túžba 
odovzdávať vedomosti?
Myslím si, že oboje. Možno to mám zdedené – 
moja teta bola učiteľka matematiky na strednej 
škole, ďalšia teta učila slovenčinu a ruštinu, otec 
bol vysokoškolský učiteľ na technickej univerzi-
te a sestra profesorka matematiky a telesnej vý-
chovy na gymnáziu. Boli obetaví a zanietení pre 
svoju prácu, ktorej podriadili všetko.

Práve tým, že ste sa špecializovali aj na 
prváčikov, bolo to aj vedomie, že vy ste tá, 
kto ich musí naučiť učiť sa?
Ja neviem, nejako som si to neuvedomovala. 
Chcela som im predovšetkým sprístupniť to, čo 
mi predpisovali učebné osnovy, a to spôsobom, 
ktorým by to pochopili čo najrýchlejšie a najlep-
šie – prostredníctvom hier, piesní, ľudovej tvori-
vosti, a pod. Samozrejme, že s tým súvisia aj pra-
covné návyky, správanie sa detí a ďalšie. 

Na tom, aké dáte základy pre vzdelávanie 
sa, stojí budúcnosť národa, je ťažké niesť 
túto zodpovednosť?
Je aj nie je. Keď som začínala učiť, aj som ma-
la obavy, či to dokážem. Uvedomila som si, že 

každý žiacky kolektív je iný a  dosiahnuť dobré 
vyučovacie výsledky sa mi podarí, ak budem na 
sebe pracovať – vzdelávať sa, študovať, tvorivo 
pristupovať k príprave na vyučovanie. To sú ho-
diny strávené pri knihách, pri príprave pomô-
cok, hodiny vymýšľania, špekulovania. U  ma-
lých detí však nejde len o množstvo predpísa-
ného učiva, ale treba vštepiť žiačikovi princípy 
správania sa v kolektíve, pomôcť mu adaptovať 
sa na školu a jej školský poriadok, pestovať cha-
rakterové a  vôľové vlastnosti. Každé dieťa pri-
chádza do školy z  iného rodinného prostredia, 
s rôznymi návykmi, problémami.

A prečo to nie je ťažké? 
Lebo ak sa to robí s  láskou, úsmevom, citlivos-
ťou, pochopením, niekedy i prísnosťou tak, ako 
by to boli vlastné deti, tak tam sa nepočítajú ho-
diny strávené pre školu, ale detské očká, milé 
úsmevy a vďační rodičia, ktorým sa cítim najviac 
zodpovedná.

Po rokoch práce v triede cítite rozdiel medzi 
začiatkami a dneškom?
Určite. 34-ročná prax mi umožňuje viac experi-
mentovať, môj vek mi dovoľuje mať nad vecami 
nadhľad, viac si „vychutnávam“ deti. Tie sú také, 
aká je doba. Sú múdrejšie, avšak menej trpez-
livé, niekedy aj málo skromné. Vedia byť však 
úprimné, vďačné za povzbudenie či úsmev. 

Učebnice, pomôcky?
Kedysi žiaci dostali všetko, aj zošity či výkresy, 
dnes to musia kupovať rodičia. Pomôcky na vy-
učovanie boli do škôl pridelované, dnes sa mu-
sia kupovať. Nová doba priniesla aj počítače, 
čo predtým nebolo. Ale učiteľ si musí poradiť 
v každej situácii.

A rodičia? 
Predtým neboli hádam takí citliví na svoje deti, 
viac ich viedli k zodpovednosti, samostatnosti.

Držíte sa zásady, že z  veľmi živého dieťaťa 
treba urobiť ,,šéfa“ – z capa záhradníka? 
Máte na nespratníkov inú metódu?
Nejaký zázračný recept asi neexistuje, lebo kaž-
dý takýto žiak je silná osobnosť a  na každého 
platí čosi iné. Niekedy mi nájdenie správneho 
lieku trvá dosť dlho. Ale často je nezbedník na-
ozaj dobrý „záhradník“. Stačí, aby v zástupe stál 
prvý.

Stalo sa, že dieťa vás zaskočilo otázkou?  
Čo s tým?
Áno, pravdaže. Je dobré odpovedať žiakom 
pravdivo, presvedčivo, samozrejme, primerane 
veku. A aj si priznať, ak neviem. Jednoducho – 
prirodzenosť a úprimnosť. Najviac ma zaskočilo, 
keď sa ma štvrták opýtal, aký bol môj prvý sex.

Učíte prvý až štvrtý ročník základnej ško-
ly. Aké je vidieť, že sa deti menia z hravých  

na vážnejšie, uvažujúcejšie? 
Je to zvláštny pocit, ako keby ste mali 20 svo-
jich detí. Keď trávite so žiakmi denne 4-5 ho-
dín 5-krát do týždňa 4 roky, vybudujete si k nim 
takmer materinský vzťah. A ešte aj dlho potom, 
keď vám už nepatria. 

Učíte deti svojich žiakov?
Nie, i keď teoreticky by to bolo možné. Pravdu 
povediac, akosi som si to v tom množstve žia-
kov vôbec neuvedomovala. Nebolo bez zaují-
mavosti, že som učila deti mojich spolužiakov, 
kamarátov či kolegýň. 

Neoľutovali ste, že je z vás učiteľka?
Nie. Pri deťoch sa cítim stále mladá.

Zhovárala sa Anica Seewaldová
Fotografie: Archív M. Pavlovičovej

Rozhovor ku Dňu učiteľov
Mária Pavlovičová učí deti učiť sa. Už 34 rokov, päťkrát do týždňa, 4 až 5 hodín denne

V  živote nechcela byť nič iné ako učiteľka. Uvedomovala si, že sa bude musieť učiť viac ako jej žiaci, stále niečo iné, dávať novú  
podobu modernejším vedomostiam, zdokonaľovať sa v pedagogike. Ako vedľajší príjemný produkt sa ukázalo, že pri deťoch mu-

sí zostávať stále mladá.
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MDŽ v kine prilákalo aj 
troch mužov

Presne 8. marca, v  utorok, sa v  lamač-
skom kine zišla vyše stovka mladších či 

starších žien, ktoré spoločne prišli osláviť 
Medzinárodný deň žien. 

Na úvod všetkých privítal starosta našej mest-
skej časti Peter Šramko, ktorý pridal aj básnič-
ku. Škoda, že sa k nemu nepridal žiaden ďal-
ší muž – poslanec. Pre ženy bol pripravený 
koncert, vystúpenie dvoch speváčok Juliany 
Jamriškovej-Knoppovej a  Moniky Stanislavo-
vej, ktoré sprevádzal hudobný skladateľ Igor 
Bázlik (druhý muž v sále). Tretím mužom bol 
jeden sprevádzajúci manžel. Obe speváčky 
potešili prítomné dámy krásnymi slovenský-
mi, ako aj operetnými skladbami a čo-to aj pri-
dali na záver. Nálada bola výborná, nasledo-
valo malé občerstvenie a každá dáma dosta-
la aj malý darček. 

kl

Fašiangový karneval

Deti - Margarétky z Materskej školy na 
Heyrovského ulici sa tešili na fašian-

gový karneval. 

Najskôr si sami vyrobili masky, oboznámili sa  
s tradíciou a významom fašiangov a   vybra-
li sa spievať najskôr do základnej školy a po-
tom aj k  starostovi Lamača. Všade sa im po-
tešili, aj sladkosť im ponúkli. Po návrate do 
škôlky sa veselo zabávali, vytancovali a na zá-
ver symbolicky pochovali basu. Na obed boli  
- ako inak - šišky, chutili znamenite. 

 J. Vrábeľová

Kika hľadala papučku

Predposlednú marcovú nedeľu sa opäť 
stretli deti so svojimi rodičmi, starými 

rodičmi a súrodencami v lamačskom kine, 
aby si pozreli ďalšie predstavenie tety Ki-
ky Letkovej. 

Rozprávka bola o stratenej papučke, ktorú si 
Kika zapatrošila a  aj s  deťmi sa dohodla, že 
papučky si treba vždy pekne dávať spolu na 
miesto, upratať, aby sa nestratili. Najprv sí-
ce deti presviedčala, že aj ponožky môžu byť 
rôznej farby, aj gumičky do vlasov, chodiť však 
v dvoch rôznych papučkách – hlavne rozličnej 
veľkosti – sa veľmi neoplatí... Milé deti, ak ste 
boli v  divadielku, nakreslite obrázok z  tohto 
predstavenia, prineste ho do miestneho úra-
du na oddelenie kultúry, a aj vy môžete dostať 
za svoj výtvor peknú odmenu. Dostali ju aj  
deti, ktoré priniesli obrázok z minulého pred-
stavenia.

kl

Moderná gymnastika  
v Lamači

V športovej hale v  Lamači bol 5. marca 
medzinárodný turnaj v modernej gym-

nastike „Lastovičky“. Štartovalo 40 prete-

károk zo Slovenska, Maďarska a Ukrajiny. 
Slovensko reprezentoval športový klub ARGO 
s  21 deťmi, z  toho 10 z  Lamača. Gymnastky 
predviedli zostavy bez náčinia, so švihadlom, 
obručou, loptou, kuželkami a  stuhou. Diev-
čatá cvičili v kategóriach od ročníka 2006 po 
1999. Z Lamačaniek súťažili: Sabina Strýčková- 
1. miesto v zostave s obručou, Kristína Sema-
nová - 1. miesto v zostave s loptou, Daniela Mi-
haliková - 4. miesto, Katka Vargová (1), Barbora 
Špačková (4), Veronika Baričičová (6), Alexan-
dra Maliková (3), Ema Píšová (4), Rebeka Juriš-
tová (7), Barbora Valentková (3).               

Roberta Gregorová

Podeľme sa!

Počas tohtoročného pôstneho obdobia 
organizuje Katolícke hnutie žien Slo-

venska už 5. ročník duchovného a sociál-
neho projektu s názvom „Podeľme sa!“  
Ide o podujatie s úmyslom osloviť farnosti, 
spoločenstvá, organizácie, spolky i rodiny 
na celom Slovensku. 

Jeho podstatou je pomôcť blížnym v ich krí-
zových životných situáciách a inšpirovať ľudí 
na Slovensku k solidarite a vzájomnej pomoci. 
Heslo projektu znie: “Nedávam almužnu, ale 
podelím sa s tým, čo si odopriem”, ktoré pod-
čiarkuje zmysel pôstu. Výťažok podujatia pou-
žije na vytvorenie pracovných miest nezisko-
vá organizácia Áno pre život v Rajeckých Tep-
liciach, kde od roku 1998 existuje zariadenie 
sociálnych služieb – Domov Gianny B. Mollo-
vej pre ubytovanie a poradenstvo osamelým 
ženám v  núdzi a  matkám s  deťmi – obetiam 
násilia. Do tohto projektu sa už päť rokov za-
pájajú aj Lamačania. Každoročne sa tí, čo chcú 
pomôcť, v jednu pôstnu nedeľu zrieknu svoj-
ho nedeľného obeda a prídu do farského cen-
tra na Vrančovičovej ulici, aby si v  spoločen-
stve dali len jednoduchý obed – polievku.  
Peniaze, ktoré ušetria za nákup na riadny sláv-
nostný nedeľný obed, darujú ženám v núdzi. 
V tomto roku sa akcia v Lamači konala 27. marca.

Renáta Ocilková

Starosta ocenil učiteľky

Pri  príležitosti Dňa učiteľov sa 28. mar-
ca stretol učiteľský zbor Základnej ško-

ly Malokarpatské námestie v  reštaurácii  
T-Com, aby spoločne, ako býva každoroč-
ne zvykom, oslávili tento svoj sviatok. 

Prítomných privítala riaditeľka školy Alena Pe-
táková a  prihovoril sa im aj starosta Lamača 
Peter Šramko, ktorý následne ocenil za dlho-
ročnú pedagogickú prácu dve bývalé učiteľ-
ky tejto ZŠ – Magdalénu Rakytiakovú a  Má-
riu Lindtnerovú. Obe dostali okrem pamät-
nej plakety od zástupkyne riaditeľky ZŠ  Márie 
Imrichovej, aj peknú kyticu z rúk starostu MČ 
Bratislava-Lamač.               kl



ČO JE ODPAD: 
Všeobecne je odpad v  zmysle zákona 
223/2001 Z.z. o  odpadoch každá hnuteľná 
vec, ktorej sa jej držiteľ zbavuje, chce sa jej 
zbaviť alebo je povinný sa jej v zmysle platnej 
legislatívy zbaviť.

ČO JE BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ ODPAD 
(BRO):
BRO je akýkoľvek odpad, ktorý je schopný 
anaeróbneho alebo aerobného rozkladu. Sú 
to odpady, ktoré podliehajú biodegradačným 
procesom. 
Biodegradácia je proces rozloženia materiálov 
pomocou pôdnych mikroorganizmov, pôsobe-
ním vlhkosti a tepla, na jednoduché, pre rastli-
ny znovu využiteľné a prístupné prvky a látky.

KONTAJNER NA BRO:
Kontajner BRO bude pristavený za budo-
vu MÚ Bratislava-Lamač už v apríli, minimál-
ne dvakrát do mesiaca. Kontajner bude pri-
stavený do jeho naplnenia. Informácie o  dá-
tume a  čase pristavenia budú včas zverejne-
né vo vývesných tabuliach, ako aj na webovej 
stránke MČ Lamač. 

Bioodpad vkladaný do kontajnera musí byť 
zbavený iných nečistôt. Odpad sa nesmie há-
dzať do kontajnera spolu s igelitovými vreca-
mi. Do kontajnera sa smie vhadzovať len bio-
logický odpad, t. j. „zelený“ odpad. 

Čo patrí do BRO:
Patria sem: zvyšky ovocia a zeleniny, šupky 
zo zeleniny a ovocia, kvety, tráva, seno, sla-
ma, lístie, drobné konáre, mladá burina, piliny, 
hobliny, neupravované drevo a pod.

Nepatria sem: šupky z citrusového ovocia 
(pozn.: banány nie sú citrusy a navyše obsahu-
jú veľa pre pôdu užitočného draslíka), mäsité 
zvyšky jedla, kosti, kamene, cigaretové ohor-
ky, igelity a iné plasty, syntetické tkaniny, ko-
vy, stavebný materiál, lakované dosky, náby-
tok, elektroodpad a  iný nebezpečný a  che-
mický odpad ako sú motorové oleje, farby, 
rozpúšťadlá, lieky, a pod. 
Upozornenie: Vzhľadom na zlé skúsenosti 
z  minulosti kontajnery nebudú pristavované 
na víkend. Prosíme občanov, aby zladili svoje 
práce v záhrade, a s tým vzniknutý BRO s ter-
mínmi pristavenia kontajnera. Tak isto upozor-

ňujeme, že vzniknutý BRO z prác v záhrade je 
zakázané spaľovať. 

Odporúčanie: najideálnejší spôsob ako sa mô-
žu občania zbaviť BRO zo záhrad je zhodnoco-
vať ho kompostovaním t. j. vytvorením vlastné-
ho kompostoviska. 

Marek Poláš,
samostatný odborný referent ŽP, 

MÚ Bratislava-Lamač

Poďme sa spolu pekne pozrieť na jednotlivé 
situácie, s  ktorými sa môžete stretnúť a kto-
rými si budeme postupne pripomínať správ-
ne riešenie tak, aby váš pohyb po chodní-
koch,  cestách a v  dopravných prostriedkoch 
bol čo najbezpečnejší.

Pravidlo pravej ruky

Obrázok č. 1 nám predstavuje jednoduchú 
dopravnú situáciu, pri ktorej sa uplatňuje pra-
vidlo pravej ruky. Pravidlo pravej ruky sa vyu-
žíva na križovatke bez iného dopravného zna-
čenia, ktoré by nám hovorilo, kto je na hlav-
nej cesta (a tým má prednosť) a kto na vedľaj-
šej (dáva prednosť autám, ktoré sú na hlavnej 
ceste). Toto pravidlo nám hovorí, že auto, kto-
ré k nám prichádza z pravej strany (prichádza 
k našej pravej ruke) má prednosť.

Na obrázku máme tri autá, modré, zelené 
a červené. Keďže táto križovatka nemá iné do-
pravné značenie, ktoré by vodičom napove-
dalo, v akom poradí môžu prejsť cez križovat-
ku, riadia sa práve pravidlom pravej ruky.

Autá prejdú cez križovatku v tomto poradí: 
zelené auto
modré auto
červené auto

Takto autá prejdú bezpečne cez križovatku.

Obrázok č. 1

Nasledujúci obrázok je pre vás „domáca úlo-
ha“. Vystrihnite obrázok a nalepte na čistý pa-
pier a k nemu napíšte (alebo nakreslite), koľ-
ký v poradí prejdete cez križovatku z pohľadu 
vodiča auta.

Vystrihnite aj dopravné značky a  nalepte na 
ten istý papier a napíšte nám, o akú doprav-
nú značku ide.

Detičky, ktoré ešte nevedia písať, nám odpo-
veď môžu nakresliť, alebo požiadať rodičov 
o pomoc. 

Pripravila Gabriela Bizoňová

BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ ODPAD patrí do špeciálneho kontajnera

Dopravné okienko pre deti

Milé deti, cestná premávka prináša so sebou veľa situácií, ktoré musíte zvážiť a  správne sa rozhodnúť. Ako prejsť, cez ces-
tu, ako správne jazdiť na bicykli, ako správne byť pripútaný v  aute, menší v  sedačke a  tí väčší už iba bezpečnostným pá-

som. Každé vaše rozhodnutie je veľmi dôležité, aby bolo správne, podľa pravidiel cestnej premávky a  aj podľa zákona. 
Preto sme sa rozhodli, že v každom čísle si vysvetlíme niektoré pravidlo cestnej premávky aj s príkladom riešenia dopravnej situácie. 
Tiež vás čaká úloha, za vyriešenie ktorej budete odmenení. Stačí doručiť správnu odpoveď do miestneho úradu a na recepcii vás bude 
čakať odmena.

Mesačník o živote v Lamači, 13. ročník 5

MČ Lamač plánuje umiestnenie kontajnera 
na obnosené šatstvo, obuv a hračky. Kontaj-
ner bude umiestnený na parkovisku na Malo-
karpatskom námestí pravdepodobne od piat-
ka 1. 4. 2011.
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Uznesenie č. 17/2011/VI k  situačnej sprá-
ve mestskej polície za mesiac január 2011. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
predloženú situačnú správu mestskej polície 
za mesiac január 2011 s pripomienkami.
Uznesenie č. 18/2011/VI k vzniku vlastníc-
keho práva vydržaním – František Kad-
úch, Zuzana Kadúchová. MZ MČ BA-Lamač 
neprijalo. 
Uznesenie č. 19/2011/VI ku kontrole do-
držiavania VZN č. 1/2007 o  poskytovaní 
jednorazovej dávky sociálne odkázaným 
občanom v  roku 2010. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie kontrolu dodržiavania 
VZN č. 1/2007 o  poskytovaní jednorazovej 
dávky sociálne odkázaným občanom za rok 
2010 bez pripomienok.
Uznesenie č. 20/2011/VI ku kontrole vyú-
čtovania dotácií pridelených v  roku 2010 
a  dodržiavania VZN č. 1/2005 a  VZN č. 
2/2007. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie kontrolu vyúčtovania dotácií a dodržia-
vania VZN č. 1/2005 a VZN č. 2/2007 s pripo-
mienkou – MÚ vyzve organizácie, ktoré ne-
predložili vyúčtovanie dotácií k opätovnému 
predloženiu chýbajúcich podkladov. 
Uznesenie č. 21/2011/VI k  VZN MČ Brati-
slava – Lamač č. 1/2011 zo dňa 17. 3. 2011, 
ktorým sa mení a dopĺňa VZN MČ Bratisla-
va – Lamač č. 2/2010 o dodržiavaní čistoty 
a poriadku na území Mestskej časti Brati-
slava – Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. schva-
ľuje VZN MČ Bratislava – Lamač č. 1/2011, 
ktorým sa mení a dopĺňa VZN MČ Bratislava-
-Lamač č. 2/2010 o dodržiavaní čistoty a po-
riadku na území mestskej časti Bratislava-La-
mač s pripomienkou, že sa dopĺňa a mení bod  
č. 36 Prílohy č. 2 VZN v znení: „chodník popri 
Hodonínskej ceste od križovatky s Vrančovi-
čovou ulicou po križovatku so Zlatohorskou 
ulicou“.
Uznesenie č. 22/2011/VI k  návrhu na 
schválenie kultúrnych a  športových akcií 
plánovaných na mesiace apríl, máj, jún 
2011. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje kultúr-
ne a športové akcie na mesiace apríl, máj, jún 
2011 s  pripomienkami – doplniť o  športové 
akcie GO FIT (2. 4. 2011, v sume 500 €) a SA-
FETY TOUR (máj 2011, v sume 500 €) a vypus-
tiť športovú akciu Športové hry Lamača (máj 
2011, v sume 500 €).
Uznesenie č. 23/2011/VI k  prioritám vo-
lebného programu pre roky 2011 – 2014 
A. žiada starostu MČ Bratislava-Lamač Ing. 
Petra Šramka predložiť návrh Akčného plánu 
MZ na roky 2011 – 2014 na najbližšom za-
sadnutí miestneho zastupiteľstva bez pripo- 
mienok.
Uznesenie č. 24/2011/VI k  návrhu na za-
ujatie stanoviska k  zrušeniu členstva 
v  komisii výstavby, územného rozvoja 
a  regionálnej politiky MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje zrušenie členstva v  komisii 
výstavby, územného rozvoja a  regionálnej 
politiky pri MZ MČ Bratislavy-Lamač Pavlovi 
Lipovskému, trvale bytom Studenohorská 

22, 841 03 Bratislava na jeho vlastnú žiadosť,  
B. schvaľuje za člena komisie výstavby, 
územného rozvoja a  regionálnej politiky - 
Mariána Lučeniča, C. schvaľuje za členov ko-
misie financií, podnikateľských aktivít a  do-
pravy Magdalénu Znachorovú a Annu Marko-
vú, D. schvaľuje za člena komisie pre veci so- 
ciálne, zdravotné a bytové – prof. Štefana Hru-
šovského, E. schvaľuje za člena komisie pre 
školstvo a šport – Juraja Vachálka a F. schva-
ľuje za člena komisie bezpečnosti a životné-
ho prostredia – Zuzanu Kasanickú bez pripo- 
mienok.
Uznesenie č. 25/2011/VI k  správe o  plne-
ní uznesení MZ Bratislava-Lamač plat-
ných k  10. 03. 2011. MZ MČ BA-Lamač  
A. berie na vedomie priebežne plnené 
uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ Bra-
tislava – Lamač čísla: 28/2008/V, 83/2008/V, 
145/2009/V, 191/2009/V, 100/2010/V, 
101/2010/V, 123/2010/V, 129/2010/V – v bode 
B, 144/2010/V – v  bode B, 147/2010/V, 
158/2010/V – v bode B, 13/2011/VI – v bode B, 
B. ruší uznesenie č. 100/2010/V a C. vyraďu-
je zo sledovania úloh uznesenie č. 2/2009/V 
k  návrhu rozpočtu mestskej časti Bratislava- 
Lamač na roky 2009 – 2011 s  pripomienkou, 
že budú na najbližšie rokovanie MZ prizvaní 
predstavitelia a  funkcionári futbalového klu-
bu, pričom musia doložiť vyúčtovanie financií 
spätne za roky, počas ktorých dostali dotáciu.
Uznesenie č. 26/2011/VI k  informácii 
o rozpočtovom hospodárení MČ Bratisla-
va-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. žiada sta-
rostu MČ Bratislava-Lamač Ing. Petra Šramka 
predložiť návrh rozpočtu na roky 2011 – 2013 
na najbližšie zasadnutie miestneho zastupi-
teľstva bez pripomienok.
Uznesenie č. 27/2011/VI k vyjadreniu vzni-
ku vlastníckeho práva vydržaním – Peter 
Kováč, Milan Kováč. MZ MČ BA-Lamač  
A. nemá výhrady k vzniku vlastníckeho prá-
va Petra Kováča a  Milana Kováča trvale by-
tom Cesta na Klanec č. 1336/29 k  pozemku 
p. č. 214/1 k. ú. Lamač o výmere 141 m2 – za-
stavanej plochy a nádvoria bez pripomienok.
Uznesenie č. 28/2011/VI k návrhu na zme-
nu uznesenia č. 127/2010/V. MZ MČ BA-La-
mač A. ruší uznesenie č. 127/2010/V zo dňa 
23. 9. 2010, B. schvaľuje zapojenie sa do pro-
jektu „Behind the bridge“ v rámci programu 
cezhraničnej spolupráce Slovenská republika 
– Rakúsko 2007 – 2013 a C. schvaľuje vyčle-
nenie finančných prostriedkov na realizáciu 
projektu „Behind the bridge“ z rozpočtu MČ 
Bratislava-Lamač, ktorá predstavuje sumu do 
150 000 €, s pevným vlastným spolufinanco-
vaním vo výške 5 %, čo predstavuje sumu do 
7 500 € bez pripomienok.
Uznesenie č. 29/2011/VI k  zníženiu ná-
jomného – Cirkevná materská škola Gian-
ny Berettovej Mollovej. MZ MČ BA-Lamač  
A. schvaľuje preinvestovanie výšky nájom-
ného za rok 2011 (v sume 1 900 EUR) do bu-
dovy na Zlatohorskej ulici pre potreby CMŠ 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 30/2011/VI k  odpusteniu 
nájmu a  k  dohode o  vyrovnaní – Andrea 
Prinkeová. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
ukončenie nájmu, nájomnej zmluvy na uží-
vanie predajného stánku č. 1 na trhovisku, 
Malokarpatské nám. 3 a B. schvaľuje odpus-
tenie nedoplatku na nájomnom za rok 2010, 
pričom ako vyrovnanie zostáva zhodnotenie 
stánku č. 1 na Malokarpatskom nám. 3, t.j. 
mreže na oknách v hodnote 400 € a vytape-
tovanie priestoru v hodnote 100 € bez pripo-
mienok.
Uznesenie č. 31/2011/VI k  doplneniu ná-
jomnej zmluvy – PhDr. Anna Hrnčiarová 
CSc. MZ MČ BA-Lamač A. mení nájomnú 
zmluvu takto: v čl. I bod 1.3 sa dopĺňa „a výu-
ky“ bez pripomienok.
Uznesenie č. 32/2011/VI k nominácii na 
ocenenie pedagogického pracovníka pri 
príležitosti Dňa učiteľov. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informáciu o nominácii 
na ocenenie pedagogického pracovníka pri 
príležitosti Dňa učiteľov bez pripomienok.
Uznesenie č. 33/2011/VI k  nominácii na 
Cenu primátora Bratislavy. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie informáciu o no-
minácii na Cenu primátora Bratislavy bez 
pripomienok. 
Uznesenie č. 34/2011/VI k  informáciám 
o  meračoch rýchlosti, o  potravinách 
TESCO a o aktualizácii webovej stránky 
MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač  
A. berie na vedomie predložené informá-
cie o meračoch rýchlosti, potravinách TESCO 
a o aktualizácii webovej stránke MČ Bratisla-
va-Lamač bez pripomienok.
Uznesenie č. 35/2011/VI k výstupom z ko-
misií. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie informáciu o  výstupoch z  komisií bez 
pripomienok.

Uznesenia z rokovania MZ BA-Lamač 17. marca 2011: 
  O finančnej situácii, čistote, poriadku, aj futbalovom klube



Jubilanti: apríl 2011
8 Sidónia Hympánová 94
8 Hedviga Zemanová 91
8 Mária Fratričová 90
8 Jozefína Zajačková 90
8 Štefan Vrbovský 88
8 Zdeňka Michalčáková 87
8 Magdaléna Pšeneková 87
8 Júlia Stejskalová 87
8 Margita Hajzoková 85
8 Zita Švančarová 86
8 Vincent Zajac  85
8 Eva Csóková  85
8 Ondrej Gajdoš  84
8 Mária Vašková  84
8 Melánia Balagová 84
8 Viera Martiniová 82
8 Rudolf Daranský 82
8 Dagmar Kákošová 80
8 Marian Trsťan  80
8 Jaroslav Hlinický 80
8 Mária Vančová  79
8 Vlasta Gódorová 78
8 Mária Lenská  78
8 Vladimír Brutenič 78
8 Veronika Zámečníková 78
8 František Veverka 76
8 Oľga Bruteničova 76
8 Júlia Bruteničová 75
8 Edita Ravluková 75
8 Zoltán Šajben  75
8 Jaroslav Boskovič 75

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neaktu-
álnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V marci sa v Lamači  
narodili:

Váš autorizovaný servisný partner Škoda:

Hodonínska 11 TopCar-Machánek s.r.o. 
841 03 Bratislava 
Tel.:02/60102222 
www.topcarmachanek.sk 

ŠkodaService®

ŠkodaOriginálne dielce®

ŠkodaOriginálne príslušenstvo®

Privezte vaše vozidlo značky Škoda na jarnú 
servisnú prehliadku. Čaká na vás nielen tá 
najlepšia jarná starostlivosť, ale v prípade 
nájdenia poruchy vám ponúkneme opravu za 
skutočne výhodné ceny. Nenechajte si taktiež 
ujsť zaujímavú ponuku Škoda originálnych 
dielcov a príslušenstva. 

Navyše od nás po absolvovaní 
prehliadky obdržíte atraktívny 
darček k Majstrovstvám sveta 
2011 IIHF.

JARNÁ SERVISNÁ PREHLIADKA 
OD 21. 3. DO 30. 4. 2011 
IBA ZA 4,90 €

ZAOSTRENÉ NA JARNÚ STAROSTLIVOSŤ
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Mária Mikletičová, rodená Haraslínová, sa narodi-
la 26. 2. 1910 v Lamači a prežila tu 97 rokov. Po-
sledné 4 roky však žije v Domove seniorov v Dúb-
ravke. Hermína Matejovičová sa narodila 24. 2. 
1911 v Bánovciach nad Bebravou, ale skoro ce-
lý život prežila v  Bratislave a posledné tri roky 
v Penzióne Na barine v Lamači. Obidve pochá-
dzajú z viacdetných rodín. Pani Mária sama ma-
la tiež 5 detí, z ktorých dnes žije už iba najmladší 
syn Jozef a teší sa zo 6 vnúčat, 7 pravnúčat a jed-
nej prapravnučky Karolínky. Pani Hermína vycho-
vala 2 dcéry Annu a Máriu a má 5 vnúčat a 2 prav-
nučky. Obidve mali radi ľudovú hudbu, slovenský 
folklór, spev a ručné práce, ktorým sa venovali až 
do vysokého veku. Pri oslave svojho životného ju-
bilea mali veľa gratulantov. Pri tejto príležitos-
ti sa pre obe dámy zorganizovala veľkolepá osla-
va. Okrem najbližších príbuzných nechýbali ani 
priatelia a predstavitelia obce, či mesta Bratisla-
vy. Našim najstarším občiankam prišiel zablaho-
želať osobne aj primátor Bratislavy Milan Vtáčnik. 
Mária Mikletičová mala oslavu aj doma, v rod-
nom dome v  Lamači, kde sa zišla hlavne jej veľ-
ká rodina. Dojatie vzbudzoval pohľad na matku, 
ktorá s tranzistorom v rukách a synovom objatí 
(na fotografii v strede) na oslave sústredene po-
čúvala gratuláciu od svojho jediného syna v slo-
venskom rozhlase v relácii „Hráme jubilantom“. 
A akú pieseň jej hrali? Pretože je veľmi nábožen-
sky založená, hrali jej obľúbenú pieseň „Celá krás-
na si Mária...“ Obom dámam želáme, aby sme sa 
o rok v pokoji, zdraví a šťastní s  nimi znova zišli! 
         Marta Janyšková

Dve významné jubileá

Mesiac február bol štedrý na oslavu najstarších Bratislavčaniek žijúcich v Lamači. Bo-
li to dve dámy - Mária Mikletičová a Hermína Matejovičová, ktoré obe oslávili troj-

miestne číslo svojich narodenín. 



Lamačan mesačník samosprávy Mestskej časti Bratislava-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava 47, tel.: 64 78 00 65, Koordinačný tím časopisu: Mgr. Marta Janyšková (predsedníčka), Ing. Gabriela Bizoňová,  
Anna Marková, PaeDr. Mgr. Renáta Ocilková, Mgr. Ing. Radoslav Olekšák, zodpovedná redaktorka: Mgr. Katarína Lepiešová, jazyková korektúra: Mgr. Klára Grosmannová, 
plošnú inzerciu preberá: e-mail: damea@damea.sk, tel.: 0903 401 762, riadkovú inzerciu preberá: Blanka Veselá, tajomníčka časopisu Lamačan, 
grafika: ALDO, www.aldodesign.sk, tlač: Tlačiareň DAMEA Media, Galvaniho 16, 821 04 Bratislava, e-mail: damea@damea.sk, náklad: 4 000 ks, do tlače  
zadané: 29. 3. 2011, uzávierky č. 5/2011: redakčná 21. 4. a inzertná 26. 4., registračné č. EV 3654/09. Redakcia si vyhradzuje právo na neuverejnenie dodaných  
príspevkov, resp. ich skrátenie, opravu jazykových, gramatických a štylistických chýb. Nevyžiadané rukopisy a fotografie nevraciame. NEPREDAJNÉ 

Pozvánky na akcie

17. apríla 2011 o 11. hod.
DIVADIELKO PRE DETI: Lamačské veľko-
nočné vajíčko – vstup zdarma, kino Lamač

24. apríla 2011 – 17. hod. 
VEľKONOČNý KONCERT

30. apríla 2011 – 16,30 hod.
STAVANIE MáJA
PRVOMáJOVý GULáŠ
 

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač
Miestny úrad Bratislava Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65 

Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  nestránkový deň
Streda  7.30 – 12. 00 13.00 – 16.30
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Piatok: 8.00 – 11.00

Knižnica pozýva

tel.: 02/64 78 97 37
e-mail: kniznicalamac@centrum.sk
Zodpovedná pracovníčka: Milada Janžová

Výpožičné hodiny
Pondelok  13.00 – 19.00
Utorok  13.00 – 16.00
Streda 13.00 – 19.00
Štvrtok  13.00 – 16.00
Piatok  zatvorené 

Program MO JDS na apríl
 
6. 4., 14. - 16. hod.   Fyzický a psychický 
relax - prednáška v klube na Heyrovského 2 
13. 4., 14. - 16. hod.  Veľkonočná výzdoba   
-  aranžovanie
27. 4., 15. - 17. hod.  Stretnutie členov MO 
JDS v malej zasadačke kina Lamač

Program MC Obláčik 

na apríl

Sobota 2. 4., 9.00 - 12.00 hod. BURZA 
DETSKýCH VECÍ – chodba pri MC Obláčik. 

Streda 6. 4., 10.00 hod. PRÍPRAVA MÍLE 
PRE MAMU – pre členov a dobrovoľníkov MC 
Obláčik 

Streda 13. 4.,   10.00 hod. – PODPORNá 
SKUPINA DOJČENIA: PRÍKRMy. Prihlásenie 
na 0949 429 752 - vedie laktačná poradkyňa 
Lujza Servanská.

Streda 20. 4. o  10.00 PRÍPRAVA MÍLE PRE 
MAMU – pre členov a  dobrovoľníkov MC 
Obláčik

Streda 27. 4.,  10.00 hod. PSyCHOHyGIENA 
RODIČA vedie Mgr. Marcela Jaňáková, 
prihlásenie na: 0910 603 277, mcoblacik@
materskecentra.sk 

Podrobné informácie o  celom týždennom 
programe nájdete na www.oblacik.sk. 

Dúha – Tábornícky oddiel Carrigo 
vás pozýva na svoje akcie: 

6. 4. 2011 Schôdzka oddielu
16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod. 
netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

13. 4. 2011 Schôdzka oddielu
16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod. 
netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

16. 4. 2011 Výlet do prírody 
Zraz o  9.00 hod. na zastávke MHD - 
Vrančovičova. Program: drobné hry a  súťaže 
v lese, netradičný šport, tábornícke a turistické 
zručnosti, celoročná hra, turistika...

20. 4. 2011 Schôdzka oddielu
16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 - 19.00 
hod. netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

27. 4. 2011 Schôdzka oddielu
16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod. 
netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

30. 4. 2011 Výlet do prírody 
Zraz o  9.00 hod. na zastávke MHD - Vran-
čovičova. Program: drobné hry a súťaže v lese, 
netradičný šport, tábornícke a  turistické 
zručnosti, celoročná hra, turistika...

Všetky akcie oddielu T.O. Carrigo sú prístupné  
pre verejnosť. Možnosť prihlásiť deti do 
celoročnej pravidelnej krúžkovej činnosti. 
Informácie získate telefonicky na 0903 729 814, 
emailom na carrigo@oz-duha.sk alebo na web 
stránke oddielu http://carrigo.oz-duha.sk.

Program kina na apríl 2011

2. 4.: NAJVäČŠÍ Z ČECHOV – Je dôležité 
byť aspoň v niečom dobrý. 7 nomi-
nácií na Českého leva. ČR, komédia, 
96 min., 18. hod., 2,50 €

3. 4.: HARRy POTTER A  DARy SMRTI 
(1) – Najočakávanejšia siedma a po-
sledná časť zo série filmov Harry 
Potter, prichádza v dvoch častiach.  
USA, slov. dabing, 15,30 hod., 2,50 €

3. 4.: BASTARDI – Film prináša príbeh 
o  brutálnej vražde mladej prak-
tikantky, ktorú majú na svedomí 
traja mladíci z  jednej základnej 
školy. Hrajú: Saša Rašilov, Rytmus, 
Ladislav Potměšil, 18. hod., 2,50 €

9. a 10. 4.:  NA VLáSKU – Dlhovlasá princezná 
Rapunzel strávila celý svoj život 
zamknutá vo veži, jej jediným spo-
ločníkom je malý, ale zato svojráz-
ny chameleónik. USA, slov. dabing, 
15,30 hod., 2,80 €

9. 4.: HABERMANNOV MLyN – Film 
je o povojnovom odsune Nemcov 
z  Čiech, pri ktorom sa spravodlivý 
hnev miešal s tými najnižšími pud-
mi a spolu vytvárali nezmazateľnú 
krvavú stopu. Hrajú: Karel Roden 
najml., Andrej Hryc, Oldřich Kaiser. 
ČR/Nemecko/Rakúsko, 104 min., 
18. hod., 2,50 €

10. 4. DECKá SÚ V  POHODE – Vtipný 
a energický portrét modernej rodi-
ny. Hrajú: Julianne Moore, Annette 
Bening. USA, komédia, titulky, 106 
min., 18. hod., 2,50 €

16. 4.: AKO VIEŠ? – Lisa je žena, ktorá za-
svätila svoj život športu a  venuje 
sa mu už od útleho detstva. Keď ju 
vylúčia z  tímu, má pocit, že prišla 
o všetko, čo v živote mala. Hrajú: Jack 
Nicholson, Owen Wilson. USA, komé-
dia, titulky, 121 min., 18. hod., 2,50 €

17. 4.: OBČIANSKy PREUKAZ – Film 
o  dospievaní, ktoré býva o  život 
v  každom období. Hrajú: Anna 
Geislerová, Jiří Macháček, Matej 
Landl, Lukáš Latinák. ČR/SR, 137 
min., 18. hod., 2,50 €

30. 4.: VARIETÉ – The Burlesque Lounge 
má dni slávy dávno za sebou. Tess, 
vyslúžilá tanečnica a majiteľka klu-
bu, bojuje, aby udržala chátrajú-
ce divadlo pri živote. Hrajú: Cher, 
Christina Aquilera. USA, muzikál, 
titulky, 119 min., 18. hod., 2,50 €


